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Achterdeur coffeeshop
moet verder open
NOOR VLOEIMANS

LEEUWARDEN De wietteelt in Neder-
land moet net zoals de verkoop ge-
doogd worden. Na burgemeester
Ferd Crone bepleit de Vereniging
Nederlandse Gemeenten (VNG) dit
nu ook.

Dat staat in het rapport van een
VNG-werkgroep van zeven burge-
meesters en een wethouder, dat gis-
teren werd gepresenteerd. Dit rap-
port is koren op de molen van Gerrit
Jan ten Bloemendal, mede-eigenaar
van coffeeshop De Os. Hij is voor-
stander van het ‘model Crone’, zoals
de plannen om de achterdeuren van
coffeeshops te reguleren in de wan-
delgangen genoemd worden.

Dit model gaat uit van de verant-
woordelijkheid van de verkooppun-
ten. Zij reguleren dan het proces van
teelt, vervoer en verkoop. ,,Het hui-
dige gedoogbeleid van de voordeur
wordt dan uitgebreid naar de achter-
deur’’, zegt Crone.

Ten Bloemendal kan niet vertellen
waar zij hun wiet vandaan halen. ,,Er
zijn regels opgesteld over de hoe-

veelheid wiet die wij mogen hebben,
maar niet over hoe wij eraan kunnen
komen. Dat is illegaal, terwijl we wel
een gedoogverklaring hebben waar-
in staat dat wij het mogen verko-
pen.’’

Hij vertelt dat er drie manieren
zijn om als coffeeshophouder aan
voorraad te komen. Er zijn tussen-
handelaren die het kopen en verko-
pen aan een shop, er zijn winkels die
werken met een vaste producent en
er zijn autonome kwekers. ,,Mensen
melden zich soms als verkoper. Dat
zijn vaak de autonome kwekers die
goede kwaliteit hebben. Maar het
blijft afwachten. Die kwaliteit kun je
niet garanderen.’’ Als het ‘model
Crone’ er komt, is de kwaliteit van
wiet gewaarborgd.

Ten Bloemendal juicht dit plan
toe. ,,De coffeeshop moet een soort
boerderijwinkel worden. De appels
die in de tuin groeien, moeten in de
winkel verkocht worden. Dan kun je
de kwaliteit bewaken.’’

Dat is een van de problemen die
hij merkt aan het huidige beleid: het
gebrek aan kwaliteitscontrole. ,,Wij
kan geen constante kwaliteit van

‘Zoals melk getest
wordt, zo zou
wiet ook getest
moeten worden’

mijn wiet garanderen. Die wiet kan
ook nergens getest worden. We heb-
ben een vertrouwensband met onze
kwekers, maar morgen kunnen ze
vastzitten en dan hebben we een
probleem.’’

Ten Bloemendal pleit dan ook
voor een keurmerk op wiet. ,,Zoals
melk getest wordt, zo zou wiet ook
getest moeten worden. Alles wat wij
consumeren wordt getest, dat moet
ook met wiet gebeuren.’’

De burgemeesters verwachten dat
het doortrekken van het gedoogbe-
leid naar de achterdeur de overlast
rondom kwekerijen zal verminde-
ren. Het ‘model Crone’ zal zorgen
voor een betere handhaving van het
gedoogbeleid: een coffeeshop die
aan de achterdeur niet deugt, zal
snel gesloten kunnen worden. Dat is

nu niet te controleren. ,,Sterker nog,
als ik bij wijze van spreken mijn
voorraad ophaal, ben ik strafbaar. Ik
mag niet meer dan 5 gram wiet bij
mij hebben, zoals iedere burger. Het
feit dat ik een coffeeshop heb, staat
daar los van.’’

Ten Bloemendal voelt zich in de
steek gelaten. Niet door burgemees-
ter Crone, maar door de landelijke
politiek. ,,Ze laten ons met de rotzooi
zitten. Verkopen mag wel, maar hoe
je aan je handel komt is illegaal. De
uitwassen in de marihuanawereld,
de criminaliteit: het was er niet ge-
weest als de achterdeur eerder en
verder open was gegaan.’’

Dat het huidige beleid verre van
ideaal is, weet burgemeester Crone
ook. ,,Het vrijgeven van de handel
kan niet, maar verbieden heeft ook
geen zin. Vandaar dat we de gedoog-
constructie willen doortrekken naar
de achterdeur. Dan kunnen we het
ook monitoren’’, zegt Crone. De ge-
meentebestuurders staan met dit
standpunt lijnrecht tegenover Den
Haag. Een wetswijziging zit er vol-
gens Crone niet in voordat er een
nieuw kabinet gevormd wordt.
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